
یک روز صمیمی با خبرنگاران
چهــار دهــه از تأســیس ســازمان تبلیغــات اســلامی می گــذرد. در ایــن ســال ها، مدیــران ســازمان تبلیغــات اســلامی آیــت الله احمــد جنتــی، حجت الاســلام 
والمســلمین محمدی عراقــی و حجت الاســلام والمســلمین خاموشــی فعالیت های ارزنــده ای انجــام داده اند. امروز نیز ســکان ســازمان تبلیغات اســلامی به 
دست حجت الاســلام والمســلمین «محمد قمی»، مدیری جوان رسیده که سه ســال پیش از ســوی رهبر انقلاب منصوب شــدند. در حکم رهبر انقلاب برای 
حجت الاســلام والمســلمین قمی آمده اســت: «جنابعالــی را که بحمــدالله از دانــش و ابتــکار و انگیزه و نشــاط جوانــی برخوردارید، به ریاســت این ســازمان 
منصــوب می کنــم...» در این چهل ســال کــه از عمــر ســازمان تبلیغات اســلامی می گــذرد، نشســت خبری رســمی برگزار نشــده بــود؛ بــه همین دلیــل بود که 
حجت الاســلام محمد قمی از روزهای نخست که سکان این سازمان را به دســت گرفت، دغدغه برگزاری نشست خبری داشــت و این اتفاق صبح دوشنبه ۲۲ 

شهریور در سالن سوره حوزه هنری افتاد.

گزارش یک نشست

حاشیه نگاری از نخستین نشست خبری رئیس سازمان تبلیغات اسلامی با فعالان رسانه ای

خيابــان ســميه ترافيــک صبحگاهی اش را از ســر 
می گذراند. مهمانان به سمت سالن ســوره راهنمايی 
می شوند. خودروها حامل کارتن و وسايل فيلم برداری 
و عکاسی هســتند. همهمه ای در ورودی سالن سوره 
برپاســت. هيچ کس آرام و قرار ندارد. عده ای مشــغول 
چينش بولتن ها و گزارش های سازمان تبليغات اسلامی 
برای ارائه به خبرنگاران و اصحاب رســانه هســتند و 
گروهی هم در تکاپوی آماده سازی پذيرايی. فعاليت ها 
در ســالن آمفی تئاتر روايت از نشســت خبری رئيس 
سازمان تبليغات اسلامی می کند. همه متصديان روابط 
عمومی سازمان تبليغات اســلامی در حال مهياکردن 
برنامه هســتند و حرکت ثانيه ها زمــان را برای حضور 

رسانه ها کمتر و کمتر می کند.

سالن به عکس شهدا مزین شد
با نزديک شدن عقربه های ساعت به ١٠ تکاپوها بيشتر 
می شــود. ميکروفن های ســازمان تبليغات اسلامی و 
رسانه های ديگر روی ميز نصب می شود. مديرکل روابط 
عمومی سازمان تبليغات و رئيس مرکز رسانه سازمان 
تبليغات اســلامی در حال هماهنگ کــردن کنداکتور 
برنامه با مجری هستند. نيروهای روابط عمومی سازمان 
تبليغات مشــغول هماهنگی مقدمات نشست خبری 
هستند. ســالن ســوره حوزه هنری مکانی بزرگ برای 
اين نشست است، ولی متصديان با قراردادن تصاويری 
از شــهدا در ميان صندلی هــا خود را ملــزم به رعايت 

شيوه نامه ها می کنند.

احوال پرسی گرم
نخســتين نشســت خبری رئيس ســازمان تبليغات 
اسلامی آن هم پس از چهل ســال حاشيه های جالبی 

داشت. گروه فيلم برداری مســتقر می شود. خبرنگاران 
و فيلم برداران وارد سالن می شــوند. ساعت ١٠ بيش از 
١٠٠ خبرنگار و مسئولان رسانه های مختلف در سالن 
حاضر هســتند. صدای شــاتر دوربين ها خبر از حضور 
حجت الاســلام والمســلمين «محمد قمی» می دهد. 
رئيس سازمان تبليغات اسلامی به احترام چند خبرنگار 
پيشکسوت دقيقه ای می ايســتد، احوال پرسی گرمی 
می کند و خيرمقدم می گويد. عکاســان تا لحظه ای که 
حجت الاسلام والمسلمين قمی روی صندلی بنشيند، 

لحظه به لحظه را ثبت می کنند.

دوست داشتم نشست صمیمانه تر باشد
نوای دل نشين قرآن ســکوت و آرامش را در سالن سوره 
حوزه هنری حکم فرما می کند. بعد نوبت رئيس سازمان 
تبليغات اسلامی است که با اصحاب رسانه سخن بگويد. 
به جای نشســتن پشــت ميز به طرف تريبونی که برای 
خبرنگاران پرسش کننده مهيا شده، می رود و می گويد: 
«اينجا ايستاده ام تا از محضر خبرنگاران و اصحاب رسانه 
اجازه بگيرم». او درباره دليل برگزاری نشست بعد از سه 
سال می گويد: «می خواســتيم زودتر از اين ها نشست 
خبری با اصحاب رســانه بگذاريم که کرونا اجازه نداد». 
حجت الاســلام والمســلمين قمی با تواضع از اصحاب 

رســانه اجازه می گيرد و آماده گفت وگــو با خبرنگاران 
می شود. عبای خود را درمی آورد و پس از تاکردن، آن را 

روی پشتی صندلی قرار می دهد.

امان از کرونا
رئيس سازمان تبليغات انتقادی درباره برگزاری جلسه 
در فضای آمفی تئاتر دارد: «دوست نداشتم با خبرنگاران 
در اين فضا نشست داشته باشم. بلکه می خواستم فاصله 
کمتر باشد تا بتوانيم بيشتر و بهتر درباره مسائل صحبت 
کنيم، اما به دليل مســائل فنی مجبور شديم در اينجا 
نشست داشته باشيم». مجری هم توضيح می دهد که 
لزوم رعايت پروتکل های بهداشــتی و وجود سقف بلند 

سبب شد نشست در اين فضا برگزار شود.

خادم مردمیم
برخــلاف برخــی از مســئولان که در نشســت های 
خبری ابتدا به بيــان مقدمه ای مطــول و ارائه آمار و 
ارقام می پردازند، رئيس ســازمان تبليغات اســلامی 
می گويد: «ســعی می کنم پاسخ های کوتاه به سؤالات 
خبرنگاران بدهم تا نوبت به همه خبرنگاران برســد».  
حجت الاســلام والمســلمين قمی می گويــد: «بنده 
بنا ندارم در اين نشســت و طبق معمول بــه آمارها و 
گزارش ها بســنده کنم. هرچند آماده ارائه اين آمارها 
به اهالی رسانه هســتم، معتقدم نوع ديگری از روايت 
را بايد از بنده در اين نشســت توقع داشــته باشيد. ما 
در گام دوم نهضت تبليغات اســلام ناب، تلاش کرديم 
علمی تر، عميق تر، مردمی تر، مؤثرتــر و جوانانه تر به 
سمت دستگاه فرهنگی و تبليغی در سازمان تبليغات 
اسلامی حرکت کنيم تا فعاليت هايمان محسوس باشد 


